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Zápis ze zasedání Akademického senátu FF UP 

dne 3. prosince 2014   
 
Přítomno: 16 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 
Omluven: doc. E. Droberjar, prof. J. Macháček, doc. J. Stejskal, doc. L. Veselovská, Mgr. V. Duda 
 
Hosté: doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP), Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro 
organizaci a rozvoj), Mgr. Dana Bilíková (proděkanka pro projektové řízení), Mgr. Vladimír P. 
Polách, Ph.D. (proděkan pro infrastrukturu), PhDr. Klára Seitlová, Ph.D. (proděkanka pro studijní a 
sociální záležitosti), Ing. J. Menšíková (tajemnice FF UP), Mgr. Andrea Preissová Krejčí, Ph.D. 
(ombudsmanka) a další hosté dle prezenční listiny  
 
Program:  
1. Zahájení 
2. Schvalování programu zasedání 
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 15. října 2014 
4. Návrh děkana na doplnění Vědecké rady FF UP o Doc. PhDr. Dušana Lužného, Dr.  
5. Metodika decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015 
6. Vystoupení paní ombudsmanky FF UP, Mgr. Andrey Preissové Krejčí, Ph.D., se zprávou o 

činnosti 
7. Různé  
8. Nový termín zasedání 
9. Uzavření zasedání 
 
1. Zahájení 
Zasedání zahájil předseda prof. W. Engelbrecht a vedl místopředseda doc. L. Kysučan.  
 
 
2. Schvalování programu zasedání 
 
Doplnění programu o bod:  
4. Otevřený dopis doc. E. Droberjara předsedovi AS FF ve věci výpovědi z pracovního poměru  
 
Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF s doplněním bodu Otevřený dopis doc. E. 
Droberjara předsedovi AS FF ve věci výpovědi z pracovního poměru.  
 
Přítomno 15 senátorů  pro 14   proti 0   zdržel se 1  
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 3. prosince 2014 s doplněním bodu 
„Otevřený dopis doc. E. Droberjara předsedovi AS FF ve věci výpovědi z pracovního poměru“ 
 
 
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 15. října 2014 
 
Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 15. října 2014. 
 
Přítomno 15 senátorů  pro 15    proti 0    zdržel se 1 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 15. října 2014.



 

 
4. Otevřený dopis doc. E. Droberjara předsedovi AS FF ve věci výpovědi z pracovního poměru 
 
Senátorům byla předána kopie otevřeného dopisu (předsedovi AS FF) ve věci výpovědi 
z pracovního poměru doc. E. Droberjara. 
Doc. L. Kusučan přednesl stanovisko doc. E. Droberjara k výpovědi. 
 
Diskuze: 
Děkan: Vše bylo diskutováno s vedoucím katedry doc. J. Stejskalem a s Právním oddělením UP. Na 
AS FF nelze probírat pracovně-právní záležitosti. Bez přítomnosti doc. E. Droberjara a doc. J. 
Stejskala se nebude k záležitosti vyjadřovat. Ukončení pracovního poměru vůbec nesouvisí s funkcí 
senátora AS. 
Doc. L. Kysučan, dr. M. Fafejta: AS má právo diskutovat o čemkoliv. 
V diskuzi dále vystoupili: doc. T. Lebeda, doc. M. Vepřek, Bc. V. Tichák, P. Cieslar, doc. T. 
Nejeschleba, J. Tichý, Mgr. O. Molnár, dr. V. Polách. 
 
Usnesení č. 3: AS FF bere otevřený dopis doc. E. Droberjara předsedovi AS FF ve věci výpovědi 
z pracovního poměru na vědomí. 
 
 
5. Návrh děkana na doplnění Vědecké rady FF UP o doc. PhDr. Dušana Lužného, Dr. 
 
Vzhledem k tomu, že paní doc. L. Olivová rozvazuje na FF UP pracovní poměr a tím končí jako 
interní členka VR FF (byla děkanem odvolána), navrhuje děkan doplnit VR FF o pana doc. PhDr. 
Dušana Lužného, Dr., s okamžitou platností.  
 
Hlasování o usnesení: AS FF schvaluje pana doc. PhDr. Dušana Lužného, Dr., členem Vědecké rady 
FF UP s okamžitou platností. 
 
Přítomno 15 senátorů   pro 12   proti 1   zdržel se 2 
Usnesení č. 4: AS FF schvaluje pana doc. PhDr. Dušana Lužného Dr., členem Vědecké rady FF UP 
s okamžitou platností. 
 
 
6.  Metodika decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015 
 
Senátorům byly zaslány podklady předem.  
 
Děkan: Představil metodiku decentralizovaného rozpočtu: Základní pravidla; Zásady; Financování 
ze zdroje 11; Důvody zavedení ekonomického modelu; Dopady ekonomického modelu; Důsledky 
zavedení ekonomického modelu; Vytváření rezerv; Projektová iniciativa (vícezdrojové 
financování); Financování ze zdroje 30 a 31. 
 
Dr. M. Seitl: Přednesl stanovisko Ekonomické komise AS FF (bylo zasláno senátorům AS FF). EK se 
shodla, že pravidla jdou správným směrem – ke stabilizaci a předvídatelnosti rozpočtů kateder.  
Neshoda vznikla v odd. I, bodu č. 4 a odd. II, bodu č. 3 Základních pravidel: 
 
1) k oddílu I., bodu č. 4 „Základních pravidel...“ 

EK se domnívá že, přijetí rozpočtu (právě a jen) z roku 2014 za referenční bod nebylo 
dostatečně vysvětleno. EK chápe nevhodnost využití mediánu a doporučuje, aby bylo AS FF 
vysvětleno, proč se neuvažuje o variantě použití aritmetického průměru např. za roky 2012-



 

2014. Průměr postihující několik minulých let, by mohl být lepší výchozí informací a mohl by 
podat stabilnější obrázek o oscilaci rozpočtů jednotlivých kateder, než jeden izolovaný údaj za 
rok 2014. EK by uvítala představení modelu používající aritmetický průměr a domnívá se, že 
průměr je cestou ke kýžené stabilizaci. 

 
2) k oddílu II., bodu č. 3 „Základních pravidel...“ 

EK se shodla, že by případnou penalizaci za negativní hodnocení ze strany RVVI měla hradit 
příslušná katedra jen do té míry, do jaké jsou jí přerozděleny prostředky ze zdroje 30. 
Doporučuje tedy penalizaci vždy rozdělit podle decentralizace zdroje 30 (viz tabulka v textu 
„Základních pravidel...“ oddíl II. „Decentralizace zdroje 30 v příštích letech“).  Děkan FF s tímto 
doporučením předběžně souhlasil a přislíbil zapracovat do metodiky na rok 2016 (v r. 2015 se 
penalizace ze strany RVVI nepředpokládají). 

  
EK konstatuje, že návrh směřuje ke stabilizaci rozpočtů kateder, nicméně se na doporučujícím 
stanovisku pro zasedání AS FF (3.12.2014) neshodla – tedy „Základní pravidla...“ v podobě, v níž 
byla předložena AS FF k přijetí na zasedání 3.12. t.r. nedoporučuje. EK za problematický považuje 
zejména bod 1) tohoto textu. Toto stanovisko bylo přijato většinou členů EK AS FF. 
 
Diskuze: 
Bc. V. Tichák: Vyjádření k odd. I, bodu 4. Navrhuje představení propočtů za více let (2012-2014), 
nejen za rok 2014. Uvedl vzor Katedry germanistiky. 
Děkan: Výpočet vychází se studentokreditové základny. U poměru za více let nastanou radikální 
posuny, které nebudou odpovídat AS FF schváleným faktorům. Výsledky budou vzdálené tomu, 
jaký je reálný výkon na katedrách. U SKR je problém s předměty typu C. AS FF žádal opakovaně, 
aby se děkan aktivně zabýval, co s katedrami, které jsou pod 90 %.   
 
Přišel 1 člen 
 
Doc. T. Lebeda: Názorně představil různé situace modelu. Upozornil na možnost dvojí penalizace 
(nárůst či pokles SKR).  
Dr. M. Seitl: EK zkoušela řadu variant.   
Děkan: Systém nesmí být rozkývaný. Uvažovalo se o různých variantách. Využití zkušeností 
z předchozích let. Rozpočet stabilizoval některé katedry. Může dojít k velkým výkyvům.    
Návod je obdobný jako pro rok 2014. Rozpočet fakulty je vyrovnaný.  
 
Hlasování o usnesení: AS FF schvaluje Metodiku decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015. 
 
Přítomno 16 senátorů  pro 3    proti 6    zdržel se 7 
Usnesení č. 5: AS FF neschvaluje Metodiku decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF UP konstatuje, že “Základní pravidla pro přerozdělení financí na rok 
2015 na FF UP” jdou správným směrem avšak doporučuje děkanovi předložit Základní pravidla.. 
znovu na dalším zasedání AS FF UP po zpracování připomínek EK AS FF. 
 
Přítomno 16 senátorů  pro 16    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 6: AS FF konstatuje, že “Základní pravidla pro přerozdělení financí na rok 2015 na FF 
UP” jdou správným směrem avšak doporučuje děkanovi předložit Základní pravidla.. znovu na 
dalším zasedání AS FF UP po zpracování připomínek EK AS FF. 
 
Odešli 2 členové 
 



 

 
7. Vystoupení paní ombudsmanky FF UP, Mgr. Andrey Preissové Krejčí, Ph.D., se zprávou o 
činnosti  
 
Senátorům byly zaslány podklady předem.   
 
Ombudsmanka předložila zprávu o své dosavadní činnosti. Informovala, že se dostala na katedře 
do střetu zájmu a cítí se omezována přímým nadřízeným, který zasahuje do jejího pedagogického i 
ombudsmanského života. Žádá AS FF upřesnit kompetence ombudsmanky. 
 
Diskuze: 
Mgr. O. Molnár: Některé případy, se kterými se akademická obec obrátila na ombudsmanku, se 
stále řeší. Tzv. střet zájmu byl projednán s vedoucím katedry. Proděkan byl ujištěn vedoucím 
katedry, že vše je již v pořádku. Z jednání mezi vedoucím katedry, ombudsmankou, proděkanem a 
zástupcem AS FF byl pořízen zápis.   
Dr. K. Seitlová: Vyjádřila se ke zprávě. S ombudsmankou spolupracovaly především v záležitostech 
studia. Některé podněty byly dobré, jiné se však daly řešit pouze na úrovni proděkanké. Při 
posuzování případů nezná proděkanka jména studentů. Jde o proces. Proděkanka informovala, že 
zásadní studijní termíny a povinnosti jsou uvedeny např. v brožurkách, na facebooku FF, na setkání 
v aule. Na FF UP bude připravovat „metodická skupina“ nový evaluační nástroj. Nutno řešit souběh 
rolí (katedra-ombudsmanka). 
 
V diskuzi dále vystoupili: dr. M. Fafejta, doc. T. Lebeda, P. Cieslar, doc. L. Kysučan, dr. L. Práger, dr. 
P. Flajšarová. 
 
Místopředseda Studentské komory AS FF Bc. V. Tichák poděkoval paní ombudsmance za dosavadní 
práci.  
 
Odešli 3 členové 
 
8. Různé 
Nebyla agenda 
 
9. Nový termín zasedání 
 
Příští zasedání AS FF UP se bude konat ve středu dne 14. ledna 2015 ve 13 hod v zasedací 
místnosti děkanátu FF UP. 
 
10. Uzavření zasedání 
Zasedání AS FF bylo ukončeno v 17,30 hod 
 
 
(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u 
předsedy AS FF UP.) 
 
V Olomouci dne 3. prosince 2014    

 
      prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 

     předseda AS FF UP 
 
Zapsala: Jana Kopečná, v. r. 



 

Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 3. 12. 2014 
 
 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 3. prosince 2014 s doplněním bodu „Otevřený 
dopis doc. E. Droberjára předsedovi AS FF ve věci výpovědi z pracovního poměru“. 
 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 15. října 2014. 
 
Usnesení č. 3: AS FF bere otevřený dopis doc. E. Droberjára předsedovi AS FF ve věci výpovědi 
z pracovního poměru na vědomí. 
 
Usnesení č. 4: AS FF schvaluje pana doc. PhDr. Dušana Lužného členem Vědecké rady FF UP 
s okamžitou platností. 
 
Usnesení č. 5: AS FF neschvaluje Metodiku decentralizovaného rozpočtu FF UP na rok 2015. 
 
Usnesení č. 6: AS FF konstatuje, že “Základní pravidla pro přerozdělení financí na rok 2015 na FF 
UP” jdou správným směrem avšak doporučuje děkanovi předložit Základní pravidla.. znovu na 
dalším zasedání AS FF UP po zpracování připomínek EK AS FF. 
 
 
 
 
 


